
Srbija: Termoelektrane jesu najveći zagađivači, ali trenutno nisu
glavni krivac

Energetska postrojenja su među najvećim zagađivačima u svetu. Dve trećine struje Srbija
obezbeđuje sagorevanjem uglja u termolektranama, ali nadležni poručuju da njihov rad nije
uzrok aktuelnog zagađenja. EPS u zaštitu životne sredine investira milijardu evra, a gotovo
polovina planiranih projekata već je realizovana.
Na listi jedne svetske Agencije koja je analizirala uticaj energetskih postrojenja na Balkanu,
među najvećim zagađivačima našle su se i četiri srpske termoelektrane. Na prvom mestu bio
je “Kostolac”, ali nadležni objašnjavaju da je reč o zabuni jer su korišćni zastareli podaci.
“Samo su trebali da dodatno naglase da je reč o podacima iz 2016, da je u međuvremeni
Elektroprivreda Srbije uradila postrojenje za odsumporavanje dimnih gasova u Kostolcu.
Možete da uđete u tu aplikaciju, ‘Kostolac’ se nalazi u kategoriji odličnog kvaliteta vazduha”,
objašnjava Aleksandar Antić, ministar rudarstva i energetike.
Postrojenje za odsumporavanje dimnih gasova već se gradi za još četiri bloka u
obrenovačkom TENT-u A, dok će još dva zastarela bloka biti potpuno modernizovana. Filteri
već postoje, a u okviru EPS-ovog zelenog projekta svi kapciteti koji će raditi i posle 2023.
dobijaju i dodatne zaštite. Energetska bezbednost zemlje zavisi od struje koju proizvode
termoelektrane i njih se, kažu, ne možemo odreći preko noći.
“I rudnike i termoelektrane zbog toga dovodimo na nivo na kojem je najmanje zagađenje
životne sredine. Na nivo kao što su to uradile mnoge zapadnoevropske zemlje. To nam je
cilj”, navodi Milord Grčić, v. d. generalnog direktora EPS-a.
Mihailo Gavrić, stručnjak za ekologiju i klimatske promene navodi da EPS treba podržati.
“Imate i odnos da se 30 odsto svih obaveza zemlje u smislu pridruživanja Evropskoj uniji
odnosi na zaštitu životne sredine. Znači 20 do 21 odsto je ukupna odgovornost 
Elektroprivrede u smislu pridruživnja Uniji. Shodno tome EPS treba podržati”, objašnjava
Gavrić.
Ekološka odgovornost je na celom društvu pa je dobro što elektroprivreda ulazi i u
obnovljive izvore energije. Priprema se gradnja vetroparka u Kostolcu i još dve solarne
elektrane.
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